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Zapisnik sa sastanka Komisije za alpinizam na Baškim Oštarijama 
 

Datum održavanja: nedjelja, 19. listopada 2014. godine 

Vrijeme održavanja: 8:30 – 11:15 

Mjesto održavanja: Baške Oštarije, prostorije planinarskog doma Vila Velebita 

Prisutne osobe:  

 Mia Vrbanac Užarević, AO Velebit, v.d. pročelnica Komisije za alpinizam 

 Saša Jovetić, AO Zagreb-Matica 

 Marko Dukši, AO Željezničar 

 Alan Račić, PK Picugi 

 Dinko Frišćić, AO Dubavac 

 Bojan Rafaj, RAK 

 Nenad Jović, SPK Durango 

 Igor Smud, AO Zagreb-Matica 

 Martin Zajšek, AO Zagreb-Matica 

 Tomislav Jakopec, SPK Durango 

 

Dnevni red: 

1 Analiza nedavnih nesreća u alpinizmu 

2 Iskustva sa ljetnih alpinističkih škola 

3 Novi dužnosnici Komisije za alpinizam 

4 Razno 
 
 

Ad. 1. Analiza nedavnih nesreća u alpinizmu 

Tijekom sastanka provedena je diskusija o tri ovogodišnje nesreće: 

(1) Nesreća u Kirgistanu na planini Khan Tengri u kojoj su sudjelovali Krešimir Milas i Rene Lisac, a u 
kojoj je smrtno stradao Krešimir Milas (pročelnik Komisije za alpinizam) 

(2) Nesreća na Mont Blancu u kojoj su sudjelovali Vedrana Simičević, Rene Lisac, Mario Ferenčak i 
Goran Kelečić, a koja nije imala tragičnih posljedica s obzirom da su navedeni uspjeli dozvati pomoć i 
provedeno je helikoptersko spašavanje 

(3) Nesreća u Italiji, u području Dolomita (Tre Cime) u kojoj su sudjelovali Valent Pavlić i Anja Grgić, a u 
kojoj je smrtno stradala Anja Grgić. 

Potaknuta ovom diskusijom, Komisija za alpinizam razmatrala je prijedloge prisutnih s ciljem smanjivanja 
broja nesreća, a u vidu pravila kojima bi se članovima alpinističkih odsjeka/klubova dale jasne smjernice i 
ograničenja za provođenje alpinističkih aktivnosti u HPS-u. 
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Nakon rasprave, usvojena su sljedeća pravila/ograničenja u penjanju u suhoj stijeni s osobama koje nisu 
završile ljetnu alpinističku školu odobrenu od strane Komisije za alpinizam: 

 visina smjera uspona ne smije biti veća od 200 m 

 dužina smjera uspona ne smije biti veća od 200 m 

 smjer uspona ne smije prelaziti nadmorsku visinu veću od 1600 m 

 smjer uspona mora biti potpuno opremljen spitovima 

 ukupno standardno vrijeme potrebno za pristup smjeru i silaz ne smije biti veće je od 2 sata 

 aktivnost ne smije uključivati spust po užetu u bilo kojem dijelu ture. 

Za više detalja molimo pogledati priloženu Odluku. 

Dodatno se diskutiralo o uvođenju sličnih pravila i za zimske penjačke aktivnosti, međutim, s obzirom da sve 
alpinističke jedinice ne provode zimske alpinističke škole, Komisija za alpinizam razmotrit će mogućnost 
izdavanja preporuke. 

Također, temeljem rasprave predloženo je da se definira naziv pomoćnog kvalificiranog osoblja na 
alpinističkim školama. Naime, dosadašnja praksa bila je koristiti naziv "instruktor" za svakog pomoćnika koji 
radi s polaznicima na alpinističkoj školi što implicira stručnu osposobljenost instruktora alpinizma te tako 
dovodi do nesporazuma. Stoga je Komisija za alpinizam definirala naziv "asistent" za svakog pomoćnika na 
alpinističkoj školi koji nije nositelj stručnog naziva "instruktor alpinizma" stečenog uspješno završenim 
odgovarajućim školovanjem unutar HPS-a. 

 

Ad. 2. Iskustva sa ljetnih alpinističkih škola 

(1) Provedena je diskusija o iskustvima vezanih uz organizaciju ljetnih alpinističkih škola u koju su bili 
uključeni svi sudionici sastanka. 

Zaključak diskusije bila je preporuka da se prije samog izbora kandidata za ljetnu alpinističku školu 
provede pristupni intervju temeljem kojeg bi se mogla procijeniti motiviranost pojedinog kandidata i 
eventualno psihološki profilirati potencijalnog kandidata. 

(2) Dodatno, provedena je i diskusija vezano uz održavanje ispita unutar alpinističkih odsjeka koji ne mogu 
osigurati prisutnosti instruktora alpinizma na ljetnim alpinističkim školama.  

Preporučeno je da se uvede praksa da se takvi alpinistički odsjeci unaprijed dogovore sa nekim od 
instruktora alpinizma direktno, ili uz pomoć Komisije za alpinizam da se osigura prisutnost instruktora 
za alpinizam na ispitu tijekom svih ljetnih alpinističkih škola.  

Sukladno tome, savjetovano je predstavniku AO Dubavac da se obrati Komisiji za alpinizam za pomoć 
u organizaciji prisutnosti instruktora za alpinizam na ispitu za ljetnu alpinističku školu. 

(3) Tijekom diskusije, došlo je do saznanja da je ljetna alpinistička škola u 2014. godini organizirana 
unutar AO Željezničara pod vodstvom alpinista Renea Lisca koji nema položen ispit za demonstratora, 
odnosno voditelja ljetne alpinističke škole, te da će se morati posvetiti pozornost da do takvih propusta 
ne dolazi u budućnosti. 

 

Ad. 3. Novi dužnosnici Komisije za alpinizam 

Prijedlog za imenovanje novih dužnosnika bit će upućen HPS-u na odobrenje. Sljedeće osobe predložene su za 
obavljanje dužnosti u Komisiji za alpinizam: 

 Mia Vrbanac Užarević kao Pročelnica Komisije za alpinizam 

 Saša Jovetić kao zamjenik pročelnika Komisije za alpinizam 

 Marko Petrunić postat će izbornik reprezentacije u lednom penjanju. 

http://www.hps.hr/specijalisticke-djelatnosti/alpinizam/�
mailto:alpinizam@hps.hr�


Zapisnik sa sastanka Komisije za alpinizam na Baškim Oštarijama (nastavak) 
Nedjelja, 19. listopada 2014. godine, od 8:30 do 11:15 
 

Komisija za alpinizam  
Web: http://www.hps.hr/specijalisticke-djelatnosti/alpinizam/ 

E-mail: alpinizam@hps.hr 
3  

KA će i ove godine u suradnji s Planinskom zvezom Slovenije organizirati zajedničko prvenstvo u lednom 
penjanju (i dry toolingu). Perspektivni ledni penjač Marko Petrunić preuzet će dužnost izbornika reprezentacije 
u lednom penjanju. Reprezentativci će i ove godine sudjelovati na nekoliko utakmica Svjetskog kupa, a KA će 
napisati programski zahtjev kako bi se zainteresiranim natjecateljima omogućilo korištenje kombija HPS-a za 
sudjelovanje na utakmici u Brnu (nije u okviru Svjetskog kupa). 

 

Ad. 4. Ostalo 

(1) Predloženo je tiskanje knjige s tekstovima Krešimira Milasa koje bi sufinancirao HPS. Navedeni 
prijedlog podržale su sve osobe prisutne sastanku Komisije za alpinizam. 

(2) Marko Dukši skrenuo je pažnju na probleme u komunikaciji između Komisije za alpinizam i pojedinih 
odsjeka te na neažurnost objavljivanja relevantnih sadržaja na službenim Internet stranicama Komisije 
za alpinizam. 

Ustanovljeno je da se dosadašnja komunikacija prema odsjecima provodila putem maila direktno pročelnicima 
pojedinih odsjeka te da postoji interni problem u pojedinim odsjecima u prosljeđivanju informacija poslanih od 
strane Komisije za alpinizam članovima odsjeka. Navedeni problem potrebno je riješiti interno u odsjecima u 
kojima on postoji. 

Ustanovljeno je da je do neažurnosti u objavljivanju sadržaja na službenim Internet stranicama Komisije za 
alpinizam došlo zbog neplanirane smjene dužnosnika Komisije te da će se u budućnosti sadržaj na službenim 
Internet stranicama ažurirati redovitije. 

 

Zapisnik sastavio: 

• Saša Jovetić 

Zapisnik verificirali:  

• Marko Dukši 

• Mia Vrbanac Užarević 

 

Prilog: 

1 Odluka o minimalnoj osposobljenosti za izvođenje penjačkih uspona u suhoj stijeni  

KA - 
Odluka_o_minimalnoj_   
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